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V srpnu 2011 jsem odjela do Brazílie do města Fortalezy na klinickou stáž na 
oddělení chirurgie. Byla jsem po 3. ročníku. Jelikož jsem si letenku zařizovala 
cca až 2 měsíce před odletem, vyšla mě na 42 000 Kč. Proto bych všem 
doporučila si letenku zařídit pokud možno v zimě a spíše jet v červenci, 
protože to vyjde zhruba o deset tisíc levněji.  
 
Bydlela jsem v hostitelské rodině jisté medičky, která mě měla „na starost“. 
Podobně jako zbytek eurostudentů, nemůžu si na nic stěžovat. Členové 
rodiny byli hodně starostliví, ani mi moc nechtěli dovolit jezdit autobusem – 
všude mě vozili. Dostala jsem vlastní pokoj a dokonce i vlastní koupelnu, 
takže jsem měla soukromí dost. Navíc v domě byla k dispozici služebná, 
takže každý den bylo uklízeno, vypráno a čerstvě navařeno.  
 
Pracovala jsem na oddělení abdominální chirurgie v univerzitní nemocnici 
(Hospital Universitario Walter Cantídio). Zde nám dovolili asistovat u operací. 
Viděla jsem např. odstranění jaterního tumoru nebo výměnu mitrální chlopně. 
Náš tutor, který byl rovněž traumatologem, nám doporučil zajet se podívat do 
jiné nemocnice, která se zaměřovala na urgentní pomoc při nehodách. 
Myslím, že pobyt v této nemocnici byl největším profesním přínosem, protože 
nás naučili ošetřovat a zašívat rány po nehodách (nejčastěji se jednalo o 
úrazy na motorkách). Práce bylo opravdu hodně, takže k šití se dostal 
opravdu každý. Lékaři k nám měli velice kladný vztah a byli ochotní nás učit a 
odpovídat na naše dotazy (většina z nich mluvila dobře anglicky). 
 
Co se volného času týká, měli jsme ho taky celkem dost. V nemocnici jsme 
byli do oběda (který jsme tam měli nárok dostat zdarma) a pak jsme si mohli 
jít, kam se nám chtělo. Většinou jsme chodili na pláž. O víkendech jsme si 
organizovali výlety na vzdálenější pláže, které jsou v této lokalitě vyhlášené 
(Canoa Cabrada a Jericoacoara). Tam jsme si pronajali dohromady jeden 
velký pokoj v hostelu. I ve dne i v noci jsme si užili moře legrace. Můžu 
každému jen doporučit. Kromě toho všichni jsme si zřídili lokální SIM kartu, 
na které byly velmi výhodné tarify, takže se to vyplatilo (my jsme si zvolili síť 
„Oi“).  
 
Na závěr bych chtěla říct, že tuto stáž hodnotím velice kladně, protože 
všechno klapalo na 100%. Lidé, se kterými jsem byla (Brazilci i Evropané) 
byli naprosto úžasní. Počasí bylo pořád stejné – cca 35 stupňů Celsia přes 
den. Každému můžu Brazílii doporučit, a to jak z hlediska zábavy, tak i 
z hlediska profesního.  
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